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АННОТАЦИЯ

Особенности уровня самооценки и тревожности у младших школьников из полных и неполных семей / Алина Васильевна Кравец; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социальной работы и реабилитологии; науч. рук. Н.В. Красовская.
Объект исследования – самооценка и тревожность младших школьников.
Предмет исследования – уровень самооценки и тревожности у младших школьников из полных и неполных семей.
Цель исследования – выявить отличия уровня самооценки и тревожности у младших школьников из полных и неполных семей.
Основные результаты. Выявлены отличия уровня самооценки и уровня тревожности младших школьников из полной и неполной семьи. Установлены статистически достоверные различия по параметру «общая тревожность в школе», «страх ситуации проверки знаний», «страх не соответствовать ожиданиям окружающих», «низкая физиологическая сопротивляемость стрессу», «проблемы и страхи в отношениях с учителями», «общий уровень тревожности детей». Доказано то, что у младших школьников из неполных семей уровень самооценки ниже, а показатели школьной тревожности выше, чем у детей из полных семей. На основании результатов исследования были сформированы методические рекомендации для организации работы с ребенком из неполной семьи. Повышение качества социальной и психологической работы с младшими школьниками из неполных семей их родителями увеличит возможности профилактики и компенсации деструктивного влияния воспитания в неполной семье на личность ребенка.
Дипломная работа включает в свою структуру следующие элементы: введение, основную часть, состоящую из двух глав, заключение, список использованных источников из 57 наименований. Общий объем дипломной работы – 62 страницы.
Ключевые слова: МЛАДШИЕ ШКОЛЬНИКИ, ПОЛНАЯ СЕМЬЯ, НЕПОЛНАЯ СЕМЬЯ, САМООЦЕНКА МЛАДШИХ ШКОЛЬНИКОВ, ТРЕВОЖНОСТЬ МЛАДШИХ ШКОЛЬНИКОВ.

Features of the level of self-esteem and anxiety in younger schoolchildren from complete and single-parent families / Alina Vasilievna Kravets; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Social Work and Rehabilitology; scientific hands N.V. Krasovskaya.
The object of the study is self-esteem and anxiety of younger schoolchildren.
The subject of the study is the level of self-esteem and anxiety among younger schoolchildren from complete and single-parent families.
[bookmark: _GoBack]The purpose of the study is to identify differences in the level of self-esteem and anxiety among younger schoolchildren from complete and single-parent families.
Main results. Differences in the level of self-esteem and the level of anxiety of younger schoolchildren from a complete and incomplete family were revealed. Statistically significant differences were established in the parameter “general anxiety at school”, “fear of a situation of knowledge testing”, “fear of not meeting the expectations of others”, “low physiological resistance to stress”, “problems and fears in relations with teachers”, “general level of anxiety of children ". It has been proven that younger students from single-parent families have a lower level of self-esteem, and indicators of school anxiety are higher than those of children from complete families. Based on the results of the study, methodological recommendations were formed for organizing work with a child from an incomplete family. Improving the quality of social and psychological work with younger schoolchildren from single-parent families by their parents will increase the possibilities for preventing and compensating for the destructive impact of upbringing in an incomplete family on the child's personality.
The thesis includes the following elements in its structure: introduction, main part, consisting of two chapters, conclusion, list of references from 57 titles. The total volume of the thesis is 62 pages.
Key words: JUNIOR SCHOOLCHILDREN, GENERAL FAMILY, INCOMPLETE FAMILY, SELF-ESTIMATION OF JUNIOR SCHOOLCHILDREN, ANXIETY OF JUNIOR SCHOOLCHILDREN.
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